







教育部 主管 中南大学 主か

首页 | 期刊简介 | 本刊消息 | 投稿指南 | 审稿流程 | 编辑流程 | 征订启事 | 付款方式 | 下载中心 | 相关期刊 | 开放获取 | 联系我们 | 编辑园地

#### 论文摘要

### 中南大学学报(自然科学版)

# ZHONGNAN DAXUE XUEBAO(ZIRAN KEXUE BAN) Vol.34 No.2 Apr.2003

[PDF全文下载] [全文在线阅读]

文章编号: 1005-9792 (2003)02-0158-04

## 大型超静定回转窑机械运行状态优化

肖友刚1, 刘义伦1, 李学军1, 李小斌2

(1. 中南大学机电工程学院湖南 长沙, 410083; 2. 中南大学冶金科学与工程学院湖南 长沙, 410083)

摘 要:结合中国长城铝业公司氧化铝厂2号回转窑,分析了大型超静定变截面回转窑的力学特征;通过调整窑运行轴线,以回转窑各托轮受力均衡为优化目标,考虑窑轴线单次调整量、轴线偏差、传动系统、窑头窑尾密封、滚圈变形、简体应力等窑体调整制约条件,建立了回转窑机械运行状态优化模型,用复合形法求解了2号窑的优化模型,对2号窑在优化调窑前、后及常规调窑后的机械运行状态进行了对比.研究结果表明,2号窑在优化调窑后的机械运行状态远优于调窑前及常规调窑后的机械运行状态,运转率显著提高.

关键字: 回转窑; 机械运行状态; 优化

## The optimization research of mechanical running condition of statically indeterminate large-scale rotary kiln

XIAO You-gang<sup>1</sup>,LIU Yi-lun<sup>1</sup>,LI Xue-jun<sup>1</sup>,LI Xiao-bin<sup>2</sup>

(1.College of Mechanical and Electrical Engineering, Central South University, Changsha 410083, China; 2.College of Metallurgy Science and Engineering, Central South University, Changsha 410083, China)

Abstract:Combined with the second kiln rotary of Alumina Factory in Great Wall Aluminum Company, the mechanical characteristic of statically indeterminate large-scale rotary kiln with variable cross-sections is analyzed. For adjusting the operative axes of rotary kiln, taking the equilibrium of the force of the supporting annulus as the optimizing goal, considering the restricting factors of axes adjustment such as the single adjustment quantity of axes, the curvature of axes, transmission system, the seal of the head and the end of rotary kiln, the deformation of tyre and the stress of the shell, the optimization model of mechanical running condition of kiln rotary are set up. The optimizing model of the second rotary kiln is solved with complex method. The mechanical running condition of the second rotary kiln after optimal adjustment is compared with those before adjustment and after routine adjustment. The results show that the mechanical running condition of the second rotary kiln after optimal adjustment is much better than those before adjustment and after routine adjustment. The mechanical running condition and the operative rate of rotary kiln can be improved greatly by optimal adjustment method.

Key words:rotary kiln; mechanical running condition; optimization

# 有色金属在线 中国有色金属权威知识平台

版权所有:《中南大学学报(自然科学版、英文版)》编辑部

地 址:湖南省长沙市中南大学 邮编: 410083

电 话: 0731-88879765 传真: 0731-88877727

电子邮箱: zngdxb@mail.csu.edu.cn 湘ICP备09001153号